



BBC Gréngewald – a time of transition for our women’s team

After a historic run driven by the incredible dedication of our players and coaching staff, marked by three consecutive national championships and two cup victories, our women’s team will take a break from the Enovos League in the 2025/2026 season.

Retirements, academic pursuits, and personal decisions by players have led us to take a step back from top-level competition. This step reflects our strategic decision to invest in long-term sustainability over short-term pressure. This is not a withdrawal – it is a moment of reflection and rebuilding.

We know this announcement may come as a surprise, especially following our recent EuroCup participations and the impressive performance of our female squads. It was not an easy decision for our leadership, but after careful reflection, we are confident it is the right one to secure lasting success.

Our focus now turns to the next generation – young players who are already showing great promise and whom we aim to develop into future players capable of competing at the highest level of national basketball.

BBC Gréngewald Hueschtert continues to firmly believe in the development of women’s basketball in Luxembourg and will, as always, place it on an equal footing with men’s basketball.

BBC Gréngewald – une période de transition pour notre équipe féminine

Après un parcours historique, porté par l'engagement exceptionnel de nos joueuses et de notre staff technique, marqué par trois titres nationaux consécutifs et deux victoires en coupe, notre équipe féminine fera une pause dans l'Enovos League pour la saison 2025/2026.

Les départs à la retraite, les choix d'études et les décisions personnelles de plusieurs joueuses nous ont amenés à prendre du recul par rapport à la compétition de haut niveau. Ce pas en arrière reflète une décision stratégique : privilégier la durabilité à long terme plutôt que la pression du court terme. Ce n'est pas un abandon – c'est un moment de réflexion et de reconstruction.

Nous savons que cette annonce peut surprendre, d'autant plus après nos récentes participations à l'EuroCup et les excellentes performances de toutes nos équipes féminines. Cette décision n'a pas été facile à prendre pour la direction du club, mais après mûre réflexion, nous sommes convaincus qu'elle est nécessaire pour garantir un succès durable.

Notre attention se tourne désormais vers la nouvelle génération – des jeunes joueuses qui montrent déjà un grand potentiel et que nous souhaitons accompagner pour leur permettre d'évoluer, à terme, au plus haut niveau du basketball national.

Le BBC Gréngewald Hueschtert reste fermement convaincu de l'importance du développement du basketball féminin au Luxembourg et continuera, comme toujours, à lui accorder la même place que le basketball masculin.